
 

 

David Pequeño 

El Conseller explica l’evolució de l’atur a cada un dels barris. Les dades son positives 

post pandèmia. També explica que la despesa en els comerços del districte s’ha 

incrementat (segons les dades de consum amb targeta de dèbit/crèdit). 

Del Pla de Dinamització Comercial destaca els següents projectes: 

- Estudis de millora de senyalística. 

- Web de comerç 

- Pla de manteniment 

- Canal de Telegram per comerços i associacions.  

- Projecte de persianes netes. S’expliquen els 3 projectes de persianes al 

districte (Barceloneta, Gòtic i Sant Pere, Santa Caterina i la Ribera) amb un 

total de 50 comerços usuaris del servei. 

- Protocol de comerç en crisis. 

- Consolidació de la figura del tècnic/a de comerç del Districte. 

- Pla de Mobilitat de Ciutat Vella 2018-2024 

- Projecte rutes culturals-comercials “Redescobrim Ciutat Vella”. Es faran 15 

rutes al districte dividides entre els 4 barris (Raval tindrà 6 rutes i els altres 

barris 3) 

- Subvencions i ajuts a les AACC. 

En relació als mercats el Conseller explica les diferents línies d’actuació aplicades a 

cada un dels Mercats del districte. 

Sobre la modificació del Pla d’Usos es parla de les afectacions en positiu que tindrà al 

al comerç del districte.  

Sobre el Pla de Desenvolupament Econòmic: 

- El conseller explica les accions relacionades amb la Reactivació de plantes 

baixes (BPO, subvencions, compra de locals comercials) 

- Convocatòries IQF amb subvencions per sobre dels 2MM€ i d’ESS amb un 

import de casi 500.000€, 

- Banc de recursos mancomunats de Ciutat Vella (430 préstecs) 

- Promoció del retorn social de les empreses al territori a través del projecte pilot 

amb hotels i que hi ha 92 possibles proveïdors (comerços) del districte que 

poden proveir a aquests hotels.  
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- Programa de comerç a punt amb 151 comerços atesos a tots els barris i 

acompanyament del PAAE en 44 d’aquests comerços. 

- El PAAE ha donat suport a 65 comerços. 

- Programa digitalitzat amb 277 comerços beneficiaris. 

- Bons Consum amb 18.591 bons bescanviats al districte. 

- Suport a la digitalització del Comerç amb la contractació per part de districte de 

4 plans d’ocupació que van donar suport a les Associacions de comerciants.  

- S’han realitzat 235 activitats al carrer 

- Projecte CASBA ha assessorat a 123 comerços 

- S’han donat 1.2MM € en subvencions i suport a les AACC. 

- El servei d’acompanyament per comerç d’origen cultural divers per dinamitzar i 

acompanyar el comerç d’origen cultural divers. S’explica en que consisteix el 

projecte i com les enquestes que es realitzen donen informació molt útil sobre 

la salut i situació dels comerços d’origen cultural divers.  En molts casos les 

entrevistes serveixen per activar serveis  de BASA o districte (PAAE, Punt 

Assessorament Laboral). 

- Punt de defensa del drets laborals amb un total del 880 atencions. 

- S’expliquen els diferents programes d’ocupació (Convent de Sant Agustí com a 

referent d’ocupació per joves a nivell de Ciutat, projecte ACOL per joves en 

situació irregular). 

- 67 projectes de IQF destinats a ocupació. 

 

Noelia Mohedano Tot Raval:  

Pregunta: Parla sobre el projecte de RSC i pregunta si es pot flexibilitzar d’alguna 

manera. Proposa fer trobades mes participatives de districte de les diferents XXLL i 

que no es treballin individualment. 

Resposta Conseller: Les visites s’han fet de la ma de XXLL i son projectes 

complementaris al que porta Impulsem, no es solapen. S’ha començat una formació 

per entitats socials perquè puguin licitar. El districte aposta per la compra pública de 

proximitat al districte. Esta d’acord amb la creació d’aquest espai per XXLL del 

districte.  

 

Jordi Bordas (Eix Raval):  

Pregunta: La senyalística s’ha fet al Raval? 

Resposta Conseller: S’explica l’estudi de la senyalística com a assignatura obligatòria 

de les universitats implicades (Elisava i UPF) i quan es tingui es traslladarà als eixos 

per posar-ho en comú.  

P:Indica que amb l’aprovació del Pla de Mobilitat del Raval es va acordar que en 1 any 

es valoraria la  

R.C: Es trasllada perquè es faci el retorn del PdM del Raval un cop transcorregut l’any.  

P:Hi ha retorn social dels BPO o dels projectes de IQF. 

 



 

 

R.C: Tots els projectes tenen la obligació de fer un retorn social i cada 6 mesos es 

valora el projecte i aquest retorn social.  

P:Sobre el comerç d’origen divers vols saber si s’adrecen a les AACC. 

R.C: Es valora si estan associats o no i se’ls invita a formar part de les associacions 

del territori. 

P: Els 28 comerços del RAVAL del projecte d’hotels d’on surten 

R.C: Es va consultar amb les AACC per les floristeries i es tindrà en compte a les 

AACC per futures necessitats dels hotels. 

P: Demana que se’ls tingui en compte en els grans projectes del districte (PdM, 

reduccions horàries de restauració) i que no siguin els últims en saber-ho. Cal arreglar 

el tema del preu dels lloguers. Caldria donar ajudes per obrir locals. 

R.C: Tant de bo es pogués regular el lloguer però es una llei estatal i l’Ajuntament no 

té atribucions. El PdM ve d’un procés participatiu de l’anterior mandat. Si que hi ha 

ajudes per obrir locals però també cal ajudar al comerç que ja està instal·lat. 

 

Jordi Callejo (ERC)  

Pregunta: Apunta a que el Consell anterior es va acordar que fos híbrid. 

Resposta Conseller: Correcte, el següent es farà híbrid. 

 

Xavi Masip (Amics de la Rambla) 

Pregunta: Caldria intentar donar a les AACC i entitats socials el paper en comptes de 

duplicar accions o projectes. 

Resposta Conseller: Els projectes iniciats per part de l’Ajuntament s’intenta que 

siguin complementaris i que no dupliquin.  

P:Sobre el CDE ha estat molt unidireccional i cal que sigui una taula de treball d’on 

surtin projectes comuns.  

R.C: El conseller està d’acord amb l’aportació i cal canviar-ho sense perdre la part de 

rendició de comptes 

P: Estem afavorint que s’instal·lin lockers que no afavoreixen el petit comerç i el 

comerç local i no esta d’acord amb utilitzar els quioscos de l’Ajuntament amb aquesta 

finalitat. 

R.C: Sobre els lockers cal treballar-ho i utilitzar aquests espais per altres activitats.  

 

Isabel Rodríguez (Barnacentre) 

Pregunta: Caldria avaluar els resultats del PDE i no només sobre el paper, sinó la 

realitat o percepció que es viu al carrer.  



 

 

Resposta Conseller: Ja s’han avaluat els resultats i compliment del PDE i PDC. 

P: Reclama la senyalística sobre el comerç local o zones comercials. 

R.C: Es va fer una reunió entre AACC i IMPU per poder flexibilitzar els criteris de 

normativa. S’està treballant amb escoles de disseny del districte per millorar la 

senyalística. 

P: Pla de Mobilitat del gòtic que no s’ha explicat correctament i que no se’ls ha tingut 

en compte. 

R.C: Es farà un nou retorn del PdM de Casc Antic i Gòtic a més del que ja es va fer al 

gener.  

P:Sobre el comerç d’origen cultural divers diu que no es problema de l’origen sinó de 

la tipologia del comerç i que canibalitzen el comerç del barri. 

P:Sobre la el decret de guiatges diu que no es podran fer aturades en depèn de quines 

zones. 

R.C: Des del districte s’està treballant en un FAQ’s relacionat amb el decret de 

guiatges que es farà arribar a les entitats. 

 

Miriam González (Ciutadans) 

Pregunta: Trasllada la queixa d’alguns locals que pels problemes de seguretat han de 

canviar els tancaments de les persianes amb el cost que això implica i que no poden 

assumir  

Resposta Conseller: Cada any hi ha ajudes al canvi de persianes però implica 

adequació a la normativa. 

P: Demana que voldria fomentar el comerç al carrer per la Festa Major del Gòtic. 

R.C: Les peticions han de venir per part de les AACC. 

 


